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Szakdolgozatomban a devizaalapú jelzáloghiteleket modellezem els®sorban a
hitelfelvev®k szempontjából.
Az els® részben Király Júlia és Simonovits András cikke alapján felállítottam
egy egyszer¶ modellt az annuitásos forintalapú hitel bemutatására, majd ebb®l
felépítem a hasonló kondíciókkal rendelkez® devizaalapú hitel modelljét. Össze-
hasonlítottam a forint- és devizaalapú hitelek törleszt®részletét és megvizsgál-
tam, hogy az árfolyamváltozás és a kamatlábemelés hatására mennyit változott
a devizaalapú hitelek törleszt®részlete.

A második részben a kormány által nyújtott segítségeket vizsgálom meg. El®-
ször az árfolyamgát rendszerével foglalkozom, írok a rögzített és a legnagyobb
árfolyamról és az öt éves türelmi id®r®l. A végtörlesztés lehet®ségét is meg-
vizsgálom, milyen árfolyamon rögzíthetnek és mennyire jelent ez lehet®séget a
forintosításra. Végül írok a Nemzeti Eszközkezel®r®l, hogy miért volt rá szükség
és miért nem tud ez a többségnek segíteni. A fejezet végén belátom, hogy miért
nem volt ez a három módszer elegend® segítség a bajba jutott adósoknak.

Dolgozatom harmadik részében Berlinger Edina és Walter György cikke alapján
mutatok egy lehet®séget a megoldásra. Modellezek egy jövedelemarányos tör-
lesztést, részleges devizakonverzióval és di�erenciált kamatrésekkel. Belátom,
hogy miért lenne a jövedelemarányos törlesztés kedvez®bb a problémás adósok-
nak és a bankoknak is jobb.

A negyedik fejezetben végigszámolom az els® három fejezetben leírtakat. El®ször
ugyanolyan feltételek mellett kiszámítom a forintalapú és a devizaalapú hitel
törleszt®részletét. Majd �gyelembe véve az elmúlt 10 év árfolyamváltozásait és
a banki kamatlábemeléseket, kiszámítom mennyivel változott a törleszt®részlet.
Megvizsgálom, mekkora segítséget jelent az árfolyamgát és a végtörlesztés. Vé-
gül pedig belátom, hogy ha a devizaalapú hitelek eredetileg is jövedelemarányos
törlesztéssel indultak volna, valószín¶leg jobban meggondolták volna a hitelfel-
vételt.

Dolgozatom végén röviden összefoglalom, miért kerültek bajba a devizaadósok,
miért választották ezt a forinthitel helyett, hogyan változott a törleszt®részle-
tük, mennyiben segített nekik a kormány és miért lett volna jó egy esetleges
jövedelemarányos törlesztés.
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